

**Referat af bestyrelsesmøde
tirsdag den 23. september 2025
på Stengaard**

Deltog: Louise, Katja, Merete (Teams), Jørn, Anita (delvist), Caroline (delvist-Teams), Lea og Jill

Afbud fra: Olivia, Nancy, Dahlia, Katrine, Lea D

- **Godkendelse af referat samt opfølgning**

- Referatet fra bestyrelsesmødet d. 3. september blev godkendt.
- Lea har indsendt nogle billeder (taget af Gitte) fra junior-camp'en til Faxe Kommune til brug for Kultur og Fritid's nye folder.
- Louise er i kontakt med OM-spring omkring indkøb af bomme og et komplet spring. Springet kan designes som et 100-års spring med logo m.v. Gitte er i gang med at se på evt. sponsor-spring til 2026 og har kigget på design. **Louise** taler med Gitte omkring design.

- **Meddelelser**

- Vi har fået godkendt et tilskud på 3.732,25 kr. fra Faxe Kommunes Materiale- og Udviklingspulje vedr. vores ansøgning om tilskud til renovering af dommerhusene.
- Der er Dialogmøde i Faxe Kommune den 7. oktober – Tema er familie-idræt. Vi deltager formentlig ikke.

- **Afholdte aktiviteter**

- **Klubmesterskaber i dressur og springning den 20. og 21. september**
 - Fint stævne med mange deltagere – 8 i mønstring, 54 i dressur og 75 i springning.
 - De nye slut-karakterer i dressur var en udfordring, da det tager dommerne en del længere tid at gøre bedømmelserne færdige – hvilket forårsagede nogen forsinkelse. Dommerne forventer at de bliver hurtigere til at udfylde disse, efterhånden som de får mere rutine i processen. Vi skal huske at spørge dommerne hvor meget ekstra tid vi skal sætte af, til stævnerne i 2026.
 - Det gav også udfordring, at vi, i klubmesterskaberne, kører i blandet programorden, så vi har besluttet, at i 2026 kører vi i programorden. Der vil stadig blive trukket lod om rækkefølgen – dog indenfor programrækkefølgen.
 - Ponyerne må ride fra LC og hestene fra LB i dressur. Omvendt springer ponyerne LB1* mens hestene springer LC. Bestyrelsen skal i vinterperioden, gennemgå bestemmelserne for alle klubmesterskaber for at se, om vi skal opdatere/ændre noget (**Lea**).
 - Vedr. mønstring skal vi også gennemgå breddereglementet og se på opbygningen af bedømmelsesarket til mønstring (**Lea**).
 - Omsætningen i kiosken var vældig fin – 5.330 kr. Stævnet gav et overskud (excl. Kiosk) på ca. 7.700 kr.

- **Kommende aktiviteter**

- **Træning med Rikke Laumann**

- Træning den 29. september. Der er pt. 4 tilmeldte. Vi betaler kun for de deltagere der kommer, da centeret også holdes åbent for udefrakommende.

- **DSP den 27. september**

- DSP er hos os fra kl. 11-15. Der er ikke så mange starter. Kiosken vil være åben for selvbetjening. Der skal sørges for mad til hjælpere/officials? **Lea/Birte**? Husk at lave opslag på Stengaard og medlemsgruppen – **Anita/Lea**

- **Military den 5. oktober**

- Vivan er dyrlæge. Karin er TD, Kennet er TD2 og Mette Dyrbye er SBD.
 - Lea er godt i gang med at finde hjælpere.
 - Springbanen sættes op lørdag. Mette kommer 11-11:30, så der skal bruges hjælpere fra kl. 12:15. **Louise/Lea** laver opslag på FB.
 - Stævnepladsen gøres endeligt klar lørdag formiddag. Bane 1 og 2 skal begge laves til kort-bane. **Lea** laver opslag med de forskellige opgaver, som man så kan tage på sig og ordne, når det passer en selv – dog før deadline.
 - Der er arbejdsdage i terrænet lørdag og søndag i denne uge (27.+28.) og lørdag i næste uge (4.10). **Caroline** laver opslag på FB.
 - Alle præmieoverrækkelser laves på springbanen. **Louise** laver en beskrivelse af processen for præmieoverrækkelserne og **Louise** er tovholder på alle præmieoverrækkelser.
 - Karin sørger for hjælpermad til terrænet (**Lea** tjekker med Karin og giver Birte besked).
 - Hvis vi har rosetter nok, så kører vi med disciplinvindere - **Lea**
 - Banegennemgang til fods: Merete tager 80, Nancy tager 70. Vi skal finde til P90 og H90. Alle skal huske at gå den rigtige (nye) vej, når de går ned i terrænet – altså **ikke** ad markvejen.
 - **Lea** spørger Gitte efter de nye "hest forbudt" skilte. De skal meget gerne være oppe ved banegennemgangen lørdag, hvis muligt.
 - Vi skal også lave skilte med ridevej til banegennemgang til hest (H90, P+H80, P+H70). Der må skridtes igennem skovsøen (den gamle sø).
 - Sponsorer er på plads – vi skal dog også levere sponsorgaver til D4-mesterskaberne, som vi så prøver at få på plads nu - **Nancy**
 - Farver til stævnet er: H90 Orange, P90 Grøn, 80 Hvid og 70 Lyserød.
 - Vi skal huske at sætte farvet tape på støtterne på opvarmningen, så det på afstand kan ses, hvilken højde springene har (75, 85, 95) og sno minestrimmel omkring den hvide snor mellem opvarmning og bane.

- **Jill** laver opslag onsdag på FB om tilmeldingsfrist.
- **Oprydning efter sommersæsonen**
 - Vi planlægger at lave oprydning lørdag den 11. oktober fra kl. 10. Springbanen skal ryddes og alle dressurhegn skal ind. Vi vil gerne låne Leif's store trailer til oprydning i skuret. **Louise** med hjælpere kører efterfølgende på genbrugen.
 - Hvis Mia H skal bruge springmateriel i ridehuset før den 11. skal det planlægges, hvad og hvornår det køres ind - **Louise**
- **Etiske retningslinjer**
 - Louise har lavet nyt oplæg, der inkluderer retningslinjerne fra DRF samt vores egne omkring Ansvar – Handling og Sanktioner. Oplægget blev diskuteret og Louise laver retningslinjerne færdige til offentliggørelse på HKRnyt.dk. Vi bør også lave en nyhed på hjemmesiden omkring retningslinjerne, når de er lagt op.
- **Spørgeskema til medlemmer**
 - Bliver behandlet på et vintermøde og udsendes inden sæsonstart 2026 (**Lea**).
- **Nyt fra udvalgene**
 - **100-års jubilæumsudvalget**
 - Stedet er fastlagt til Terslev Hallen. Service lånes/lejes igennem Jørn R.
 - Udvalget har levet en "plakat" med reservér datoen, som lægges på FB nu.
 - Lea og Jill indkaldes til et Teams-møde med udvalget d. 20.10. kl. 19 med henblik på økonomi m.v.
 - Alle må gerne lægge hovederne i blød og komme op med navne på personer med særlig tilknytning til HKR (ikke medlemmer), som vi gerne vil invitere (f.eks. dommere, forhindre-dommere etc). Og også gerne komme med navne på tidligere medlemmer, der kan inviteres. **Lea** er tovholder på listen.
 - Jørn R. har sagt ja til at være Toastmaster på dagen.
- **Regnskab og budget**
 - Resultat for seneste aktivitet fremgår ovenfor. Økonomi i Kiosken ser fin ud nu med et overskud på ca. 5.000 kr. Generelt ser økonomien for 2025 fin ud med et pt. forventet overskud på omkring 60.000.
- **Eventuelt**
 - Ikke noget til dette punkt.
- **Næste møde:**
 - Næste møde afholdes onsdag d. 15. oktober 2025 kl. 18:30 på Stengaard (eller i Anitas køkken/hos Lea afhængigt af vejret).